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S L O V O  S T A R O S T K Y

Milí spoluobčané,

opět jsme po roce vstoupili do zimního období. 

Samozřejmě první sněhová a ledová nadílka 

přišla jako obvykle v pátek, kdy se vyváží 

popelnice. Až jsem se sama sobě podivila, že 

jsem si na to ještě nezvykla. Ale říkala jsem si: No 

co. Jsme připraveni. Posypu máme dostatek, 

techniku také, takže to zvládneme. A ouha. 

Zatímco jsme se marně snažili zprovoznit 

posypový vozík, popeláři klouzali po našich 

vozovkách. Nakonec vše zachraňovala lopata 

a lidské ruce. V tom třeskutém mrazu mě zahřál 

zájem hasičů, kteří se právě chystali na valnou 

hromadu a pohybovali se v okolí zbrojnice. 

Někteří přispěli radou, někteří nabídli i pomoc při 

opravě posypového vozíku. Tímto jim děkuji 

a doufám, že vozík bude brzy provozuschopný, 

neboť zima teprve začíná. 

Ale k zimnímu období patří i ta příjemná část 

(hlavně dětmi očekávaná) – Vánoce. Čím jsem 

starší, tím více si uvědomuji, že se skutečně lidé 

o Vánocích na sebe více usmívají, více si projevují 

lásku, více naslouchají jeden druhému.

Přeji nám všem, aby ty letošní Vánoce byly pro 

všechny něčím vzácným a výjimečným. Abychom 

zapomněli na různé neshody a nedorozumění, 

abychom si odpustili. Ať nad naší obcí zavládne 

klid, mír a láska.

Vaše starostka Marta Koppová

T. O. Netopýr oslavila letos 46. výročí svého založení 
na tradičním potlachu, který se konal 13. října.
Oslava nebyla ledajaká – mohli jste se vyfotit 

u nového totemu 

DDěěkkuujjeemmee vvššeemm oobbččaassnnýýmm

ii ssttáállýýmm ppřřiissppěěvvaatteellůůmm zzaa
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pprroožžiittíí VVáánnoocc aa vvkkrrooččeenníí ddoo

nnoovvééhhoo rrookkuu 22001133 ttoouu sspprráávvnnoouu

nnoohhoouu..

RReeddaakkččnníí rraaddaa
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Ze  zasedání  zastup i te l s tva  

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 30. 10. 2012: 
 

1.  Poplatek za odpad   Schválilo Obecně závaznou 

vyhlášku obce Hostišová č. 2/2012 o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komu-

nálních odpadů. Poplatek pro rok 2013 činí 500,- 

Kč/osobu. 

2.  Věcné břemeno  Schválilo smlouvu č. 01413001313 

o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 

mezi obcí Hostišová a E.ON Distribuce a. s. 

3. Příspěvek na hračky  Schválilo finanční příspěvek na 

hračky a didaktické pomůcky na základě žádosti MŠ 

Mysločovice ve výši 3.000,- Kč. 

4.  Plavecký výcvik  Neschválilo žádost ZŠ Mysločovice 

o poskytnutí finančního příspěvku na plavecký 

výcvik. Jedná se o příspěvek 1.400,- Kč/žáka, počet 

žáků 7.  

5.  Žádost Naděje  Neschválilo žádost Naděje o. s. 
Otrokovice o dotaci na provozní náklady sociálně 
terapeutické dílny. 

6.  Žádost Žireč  Neschválilo žádost Domova Sv. Josefa 
v Žirči o příspěvek na provoz. 

7.  Rozpočtové opatření  Schválilo rozpočtové opatření 
č. 5/2012, kterým se navyšuje rozpočet na straně 
příjmů i výdajů o 23.000,- Kč.f 

8.  Projekty  Schválilo provedení výběrových řízení na 
projektanta na zpracování projektu přiměřeného 
čištění, realizaci přiměřeného čistění a realizaci 
zateplení budov (KD a hasičská zbrojnice) přes 
Regionální rozvojovou agenturu Východní Moravy. 

9.  Kaple   Vzalo na vědomí skutečnost, že v nejbližší 
době nebudou vypsány žádné dotace na opravy 
sakrálních staveb, proto se oprava kaple zatím 
odkládá. 

10.  Zimní údržba  Vzalo na vědomí, že zimní údržbu 
obce bude provádět do 31. 12. 2012 pan Miroslav 
Vyoral, od 1. 1. 2013 pan Václav Pospíšil.  

11.  Clay-Eva 2013  a) Schválilo zrušení usnesení č. 
XXIII/6a/2012 ze dne 18. 9. 2012. b) Schválilo 
spolupráci při pořádání akce Clay-Eva 2013 s o. s. 
Horizont Hostišová a Skauty Holešov. 

12.  Úklid KD  Schválilo přijetí paní Dagmar Karlíkové na 
dohodu - úklid KD. 

13.  Odkup pozemku  Vzalo na vědomí žádost o odkou-
pení obecního pozemku p.č. 280/18 v k.ú. Hostišová. 
Je zde plánovaná výstavba retenčního rybníčku. 
K žádosti se zastupitelstvo proto vyjádří po schválení 
územního plánu a navržených pozemkových úpra-
vách. 

14.  Informace  Energetická optimalizace – informace 
o možné změně dodavatele elektrické energie pro 

obec. Změna dodavatele bude řešena v rámci 
Mikroregionu Žídelná. * Firma Fotovolt HZP – 
informace o řešení vymáhání pohledávek vůči této 
firmě. Byla zaslána výzva k uhrazení pohledávek 
v zastoupení advokátní kanceláře. * Nedbálkovo – 
řešení umístění obytného kontejneru nebo zahradního 
domku pro uskladnění obecní techniky pro údržbu 
obce a celková úprava pozemku. 

15.  Kronika  Kronika obce dosud nebyla dopsána, před-
seda kontrolního výboru za tímto účelem svolá 
kontrolní výbor. O vedení kroniky projevila zájem paní 
Zuzana Dortová. 

16.  Různé  Projednání odvozu drti ze Strážné firmou 
Martina Zeliny – drť se použije na zpevnění některých 
komunikací. * Příjezdová cesta do obce – obec zaslala 
dopis správci komunikace o jejím stavu a obdržela 
zprávu, že pro nedostatek finančních prostředků se 
v nejbližších letech rekonstrukce neuskuteční. * 
Kontejnery na tříděný odpad – zatím dodáno od spo-
lečnosti EKOKOM 5 ks, další v příštím roce. Kontejnery 
budou umístěny na různých místech v obci. * Stočné – 
informace o výběru poplatku za používání obecní 
kanalizace. Zatím probíhá řešení možností vybírání 
poplatku. 
 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 27. 11. 2012: 
 

1.  Pronájem pozemku  Schválilo pronájem pozemku p.č. 

172/19 v k.ú. Hostišová (Strážná) za účelem pěstování 

polních plodin. Nájem v obvyklé výši 0,20 Kč/m2/rok.  

2.  Změna ÚP  Vzalo na vědomí žádost o změnu 

územního plánu – pozemek p.č. 336. Obec ji zařadí do 

změny územního plánu a rozhodne na základě vyjád-

ření dotčených orgánů. 

3.  Plavecký výcvik  Schválilo na žádost občanů příspěvek 

na plavecký výcvik ve výši 9.800,- Kč (7 žáků x 1.400,- 

Kč/žák). V případě neschválení by částku museli 

uhradit rodiče dětí. 

4.  Žádost Naděje  Neschválilo příspěvek o. s. Naděje 

Otrokovice. 

5.  Systém likvidace odpadu  Schválilo Obecně závaznou 

vyhlášku obce Hostišová č. 3/2012 o stanovení systé-

mu shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 

a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se 

stavebním odpadem na území obce Hostišová.  

6.  Místní poplatky  Schválilo Obecně závaznou vyhlášku 
obce Hostišová č. 4/2012 o místních poplatcích, kterou 
se zrušuje vyhláška ze dne 10. 2. 1995 č. 1/1995 
o místních poplatcích. 

7.  Odpadní vody  a) Schválilo Kanalizační řád obce 
Hostišová. b) Schválilo Směrnici obce Hostišová č. 16, 
kterou se zavádí stočné na území obce Hostišová. »        
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Ze  zasedání  zastup i te l s tva  
c) Schválilo Smlouvu o odvádění odpadních vod. d) 
Schválilo Všeobecné podmínky odvádění odpadních 
vod. e) Stanovilo stočné od 1. 1. 2013 ve výši 18,- 
Kč/m3.  

8.  Právní ochrana  Neschválilo nabídku D.A.S. pojišťovny 
právní ochrany.  

9.  Zpracování žádosti  Neschválilo nabídku firmy INNOVA 
Zlín na zpracování žádosti o dotaci z Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR na opravu kaple z důvodu vysoké 
odměny za úspěšné vyřízení. 

10.  Smlouvy RRA VM  a) Schválilo Mandátní smlouvu 
s Regionální rozvojovou agenturou Východní Moravy č. 
15/12-13 na výběrové řízení na projekt přiměřeného 
čištění a s tím související realizaci - stavební práce. b) 
Schválilo Mandátní smlouvu s RRA VM č. 14/12-13 na 
výběrové řízení na zateplení budov obce, které bude 
realizováno v rámci projektů „Hasičská zbrojnice“ 
a „Kulturní dům“ spolufinancovaných z Operačního 
programu Životní prostředí. 

11.  TJ Sokol  Neschválilo žádost o finanční příspěvek 
TJ Sokol Mysločovice. V Sokole není žádný aktivní 
člen z Hostišové. 

12.  Vyjádření - pozemek  Souhlasí s prodejem 
státního pozemku p.č. 59/2 v k.ú. Hostišová. 

13.  Fotovolt HZP  Schválilo zařazení výdajů ve výši 
41.920,- Kč do zmařených investic (27.840,- 
projektová dokumentace, 10.080,- zaměření 
stavby, 4.000,- správní poplatky). Dle vyjádření 
právníků je vymožení pohledávek po firmě 
Fotovolt HZP s. r. o. málo pravděpodobné, proto 
doporučili od vymáhání odstoupit. 

14.  Kontrolní výbor  Vzalo na vědomí zprávu 
kontrolního výboru z jeho zasedání dne 13. 11. 
2012.  

15.  Rozpočet 2013  Vzalo na vědomí návrh rozpočtu 
na rok 2013. 

16.  Kronikář  Jmenovalo paní Zuzanu Dortovou na 
funkci kronikáře. 

 

Místn í  pop latky  na  rok  2013 
Chtěla bych poděkovat všem občanům za to, že se nám 

společně podařilo snížit výdaje za sběr a likvidaci odpadu. 

Nejvýrazněji se to projevilo na likvidaci velkoobjemového 

odpadu (kontejnery). Ušetřili jsme tím 45 000 Kč. Snížily 

se i výdaje za nebezpečný odpad. Zde se projevilo snížené 

množství elektrospotřebičů, které sbíráme odděleně 

a bezplatně 1x ročně. Mírně se snížilo i množství odpadu 

v popelnicích a o stejné množství se zvýšil tříděný odpad. 

Abychom tento trend udrželi, pořídili jsme nové nádoby 

na tříděný odpad. Nádoby se nám podařilo získat od 

EKOKOMU zdarma. Posílili jsme sběrná místa u kulturního 

domu a u točny. Pod Pískama jsme zřídili nové sběrné 

místo. V roce 2013 máme v plánu další posílení sběrných 

míst. 

Na základě těchto skutečností se zastupitelstvo rozhodlo 

nezvyšovat místní poplatek za sběr a likvidaci odpadu, 

přestože stále obec musí tuto položku dotovat ze svého 

rozpočtu. Místní poplatky zůstaly tedy nezměněny. 
 

Poplatek za psa:                                     100,- Kč 

Poplatek za sběr a likvidaci odpadu:   500,- Kč/osobu/rok 
 

Marta Koppová

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY  
v pátek 11. ledna 2013 od 14.00 hodin do 22.00 hodin, 

v sobotu 12. ledna 2013 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.  
 

Případné II. kolo volby proběhne  

v pátek 25. ledna 2013 od 14.00 hodin do 22.00 hodin,  

v sobotu 26. ledna 2013 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.  

 

Volební místnost - zasedací místnost OÚ Hostišová 
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Vypouštěn í  odpadních  vod  a  s točné
V minulých číslech Hostišovských novin jsem vás informovala 

o situaci s vypouštěním odpadních vod a o možnosti vybírání 

stočného. Nyní vás seznámím s dalším vývojem v této oblasti. 

V současné době probíhá výběrové řízení na zpracování 

projektové dokumentace přiměřeného čištění rodinných domů 

napojených na kanalizaci ve vlastnictví obce (Horní konec). Již 

v průběhu zpracování této dokumentace (rok 2013) navštívíme 

s projektantem vlastníky jednotlivých nemovitostí a společně 

se budeme snažit nalézt nejvhodnější řešení. Vlastní realizaci 

navržených opatření plánujeme v letech 2014 – 2015. 

Na listopadovém zasedání zastupitelstvo schválilo normy 

upravující provozování kanalizace a výběr stočného s účinností 

od 1. 1. 2013. Stočné bylo stanoveno ve výši 18,- Kč/m3. Částka 

vybraná za stočné bude vedená účetně odděleně a bude 

účelově vázaná na zpětné použití na opravy a novou 

výstavbu kanalizace. Platba stočného ve výši 18,-

Kč/m3 se týká těch občanů, kteří jsou napojeni na 

obecní kanalizaci. Ostatní občané budou zatím platit 

stočné ve výši 41,48 Kč/m3 Moravské vodárenské. 

Ale i zde se situace posunula kupředu. Nyní 

zpracováváme znalecký posudek na část vodovodu 

a vodojemu ve vlastnictví obce a znalecký posudek 

na kanalizaci ve vlastnictví Vodovodů a kanalizací 

Zlín. Následovat bude směna tohoto majetku 

s finančním vyrovnáním. Obec se tak stane 

vlastníkem celé kanalizace a dojde ke sjednocení 

stočného na částku vybíranou obcí. 

Marta Koppová

 

Strateg ický  p lán
Při bilancování uplynulého 

období a plánování dalšího 

jsem si uvědomila, že naší obci 

chybí jakýkoliv plán vývoje. 

Zatím jsme se ve své práci řídili 

hlavně dotacemi. Na co byly 

dotace vypsány, do toho jsme 

se snažili zapojit. Je to určitě 

dobře z finančního hlediska, ale 

chybí nám nějaká vize, která by 

celou obec smysluplně posuno-

vala dopředu. 

V 1. pololetí roku 2013 se proto pustíme do zpracování tohoto dokumentu. 

Dokumentu, který by zhodnotil slabé a silné stránky obce. Který by určil naše 

priority a směr, kterým bychom se měli ubírat. Tento plán by měl překročit jedno 

volební období. Měl by být takovým prvním pomocníkem dalšímu zastupitelstvu. 

Chci vás – naše občany - požádat o spolupráci. Kdo z vás by měl zájem pracovat ve 

skupince nadšenců, kteří tento plán budou tvořit, může se přihlásit na obecním 

úřadě. I zde totiž platí pravidlo: Více lidí více ví a více dokáže. Budeme vděčni za 

každou pomoc. Rádi bychom znali názor a přání napříč generacemi. Pomohou nám 

zkušenosti starších a nadšení mladších.  

Děkuji. 
Marta Koppová 

 

Hasič i  v  roce  2012
Již tradičně se na konci roku vracíme k dění kolem našeho 

hasičského sboru. Letos se naši hasiči zúčastnili pouze 

několika málo soutěží. Družstvo žen jsme mohli vidět při 

útoku na Okrskové soutěži v Sazovicích. Holky zde 

obsadily 1. místo a stejně tak zvítězily ve Lhotce na 

kýblovačce a na naší soutěži. Družstvo mužů se letos 

zúčastnilo pouze Okrskové soutěže, kde obsadili 3. místo. 

Muži nad 35 let byli na soutěžích v Rackové, Loukách 

a Sazovicích, kde pokaždé obsadili 2. místo.  

Na konci srpna hasiči uspořádali pohárovou soutěž, na 

které jsme mohli po dlouhé době opět vidět naše mladé 

hasiče, a to při jejich ukázkovém útoku. Díky Lucce 

Kovářové, Zdence Plškové, Kristýně Konečné a Vaškovi 

Kovářovi se tak můžeme těšit na další éru mladých hasičů 

v naší obci.  

Sportovní činnost však není jedinou a hlavní náplní práce 

všech našich hasičů. Zúčastňují se i kulturního 

a společenského dění v obci. Každoročně organizují 

a zajišťují Náš svátek, Mikuláše, sbírají železo a podílí se 

na dalších akcích pořádaných obcí. Každý rok také věnují 

nemalou pozornost výstroji, výzbroji a technice. Svou 

akceschopnost prověřují při námětových cvičeních, to 

letošní proběhlo v Sazovicích.  

Závěrem je třeba poděkovat všem, kteří po celý rok 

zajišťují zdárný chod sboru, sponzorům a obecnímu úřadu 

a popřát všem našim hasičům a hasičkám hodně úspěchů, 

elánu a další rok bez požárů, jako tomu bylo letos. 

 Hana Pospíšilová 
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Jak  j sme čet l i
Podzimní čtení s malými čtenáři proběhlo ve čtvrtek 25. října v 16 hodin. 

Tentokrát jsme otevřeli knížku „Pohádka o Květušce a její zahrádce“, 

kterou napsal František Hrubín. Proč jarní a podzimní čtení? Jednak je to 

pro malé děti zase něco nového a hlavně pro ty začínající čtenáře, žáčky 

prvních tříd, malé pošťouchnutí, co všechno nám kniha může nabídnout, 

jak nás může zabavit a jak se pomocí písmenek dostaneme do tajů knihy, 

kterou čteme. Ty děti, které na čtení přijdou, jsou báječnými posluchači a je 

vidět, že je kniha zajímá. Zvláště malá Rozárka Macháčková, které je rok 

a půl, byla velmi aktivní a zvědavá. Lili se trochu styděla, ale přece jen 

zvědavost zvítězila a obrázky si prohlédla. Pohádku jsme přečetli, jen 

chybělo více dětí, které do tajů čtení teprve pronikají a překonávají svou 

nechuť číst. Tak třeba až příště na jarním čtení. 

Alena Pakostová

Staré názvy lesů,  trat í  
a část í  obce

                 VŠÍMÁME SI

Bábinky opět zazpívaly na Mikulášském koncertu Male-

novjanky ve Lhotce 7. prosince.

1. Drahy

2. Boří

3. Náklí

Vítání občánků   V neděli 7. října přivítali členové 

zastupitelstva do života nejmladší Hostišovjáky – šest 

chlapečků.

Beseda s důchodci Letošní besedu 6. října pří-

jemně zpestřily nejen děti a Bábinky, ale také hosté –

hudebně dramatická skupina NÁVRATY z Tlumačova.

Vánoční strom   Setkání u kaple 2. prosince.
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O h l é d n u t í  z a  9 .  r o č n í k e m  H F K

Ačkoliv vlastní program začínal 9. listopadu 2012 až kolem 

půl osmé, již po páté hodině se začala připravovat 

technika – zvukaři měli plné ruce práce, aby do večera 

bylo vše dokonale připraveno. Všimli jsme si však, že také 

organizátoři, kteří měli na starost čepování Velkopo-

povického kozla, produktu generálního sponzora večera, 

nenechali nic náhodě a věnovali maximální pozornost 

výčepnímu a chladícímu zařízení, aby pivo mělo večer 

správnou teplotu i hustou pěnu. Zvukaři i chlapi od čepu 

odvedli výtečnou práci – ti první zajistili dokonalý zvuk 

všem účinkujícím a dopravili tak skvělou muziku až do uší 

posluchačů, ti druzí uspokojili každého, kdo dostal chuť na 

pěnivý mok, ať už seděl v hledišti, či hrál na pódiu.

Vlastní program byl tradičně zahájen „hymnou“ festivalu, 

kterou zahrál a zazpíval jeden z organizátorů Michal 

Mynář. Poté požádal obecenstvo o chvilku ticha při vzpo-

mínce na Kapitána Kida, který měl být vrcholem minulého 

ročníku, jemuž však nemoc nejprve zabránila přijet na 

Hostišovou a posléze ho poslala k „nebeské agentuře“. 

Zkušená moderátorka a vynikající muzikantka Blanka 

„Tornádo“ Prudilová pak uvedla první skupinu – ostrav-

skou dvojici Sova@Slamák. Večer nemohl lépe začít –

vynikající satirické texty v podání převážně Kuby Slamáka 

byly doprovázeny bravurním kytarovým doprovodem 

Milana Sovy – výsledkem byl skvělý start hostišovského 

koštování. Druhá formace A.M.Úlet z Moravičan nabídla 

uhlazený a vyspělý folkový zvuk s mnoha aranžerskými 

delikatesami. Po první půli večera jsme všichni netrpělivě 

čekali na hlavní hvězdu – kladenského písničkáře, spisova-

tele, básníka, filozofa a baviče Pepu Fouska. Ten nedbal 

svých sedmdesáti čtyř let a ve velkém stylu pobavil i potě-

šil všechny v sále svým laskavým humorem a písničkami. 

Mohu ještě ze zákulisí prozradit, že od chvíle, kdy vstoupil

do místnosti pro účinkující (asi hodinu před svým 

vystoupením), až do chvíle, kdy se vydal na dlouhou noční 

cestu domů (asi hodinu po svém vystoupení) se z jeho úst 

bez zastavení řinula jedna historka či anekdota za druhou, 

takže publikum v sále slyšelo přibližně třetinu toho, co 

bylo dopřáno organizátorům v zákulisí. 

Závěrečná čtvrtina večera patřila hostišovské kapele 

Hostband, která nabídla posluchačům především svůj 

nový repertoár.

Skoro symbolicky s poslední písní večera zasyčela pípa 

u poslední vyprázdněné bečky. Pocit z vydařeného večera 

násobil ještě rekordní počet návštěvníků – cca 150 (v sále 

s kapacitou 120 židlí). 

Co říci závěrem? Snad jen to, co zaznělo z úst moderátor-

ky několikrát v průběhu večera – poděkování sponzorům 

i mnoha obětavým spolupracovníkům, bez nichž by reali-

zace takovéto akce nebyla možná. A na úplný závěr malá 

poznámka – jubilejní 10. ročník Hostišovského folkového 

koštování se bude konat v Kulturním domě Hostišová 

v pátek 8. 11. 2013. 

Michal Mynář

B r u s l e n í

Mrazy, které jsou vhodné pro stříkání ledu, přišly dříve, než 

obvykle. Proto jsme toho využili a nastříkali led. I těch pár 

dnů bruslení stojí za to. Každá chvilka, kterou děti mohou 

využívat při sportování, je důležitá. Je to určitě lepší, než 

chodit bez cíle sem a tam po Hostišové a nudit se. 

O nastříkání ledu se opět postarali tradičně stejní 

Hostišovjáci jako každý rok. Nešlo jenom o nastříkání ledu, 

ale také o úklid listí a sněhu z hřiště. Mnoho lidí, kteří chodí 

bruslit, nemají vůbec zájem pomoci. Ale nám to nevadí, my 

to zvládneme i bez nich! Jmenuji jenom dva, a to Ondru Do-

vrtěla, který pokaždé pomáhá, co mu síly stačí, a ještě 

Pavla Vojáčka (bratra Libora Vojáčka) s Ivanou, kteří nám 

dokonce přinesli ráno na led snídani a něco na zahřátí. 

Když budete číst tyto řádky, tak už bude asi led pryč, 

protože má přijít tradiční vánoční obleva. Ale po Novém 

roce nám snad mrazy opět dovolí kluziště nastříkat. Ta 

námaha totiž stojí za to. I když voda taky není zadarmo, 

doufám, že to nikomu z vás nevadí. 

Krásné Vánoce a zdraví v roce 2013 přeje

František Vlček
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Et iop ie  oč ima evropské  babičky  
Bylo to zajímavé setkání s jednou 

z nejchudších zemí světa. Nachází se ve 

vnitrozemí severovýchodní Afriky 

a podle fotografií, které si najdete na 

internetu, je to země skutečně krásná 

a zajímavá. Jenže, všechno má svůj rub 

a líc. My jsme se tak setkali právě s tou 

odvrácenou tváří země, kde hospodář-

ství je zaostalé a rozvrácené občanskou 

válkou.  

Do této země se vydala paní Svatava 

Nováčková, majitelka knihkupectví 

v Otrokovicích, a pracovala tam v chari-

tativním středisku nemocných dětí, 

sirotků a dětí HIV pozitivních. Nejenže 

vzpomínky na tuto namáhavou práci 

byly velmi tristní, ale hlavně ukazovaly 

odvahu vydat se do této země a věno-

vat se charitativní práci v daných pod-

mínkách. Věřte, že byl velmi smutný 

pohled na děti, které v nově vybu-

dovaném charitativním domě byly, žijí 

tam a jsou skutečně odkázány na 

dobročinnost. Fotografie dokumento-

valy, jak velice se liší náš pohled na 

komfort, pohodlí, dobré zázemí a za-

jištěnost od této etiopské skutečnosti. 

Ale také jsme mohli vidět význam 

pomoci těmto nemocným a hladovějí-

cím dětem.  

V konfrontaci této skutečnosti s nářky 

na nedostatek, starý typ mobilu, ne-

dostatečné módní oblečení, by naše 

dospívající děti viděly ten propastný 

rozdíl a třeba zůstaly v úžasu, bez čeho 

všeho se v životě mohou obejít. Jen 

škoda, že nevyužily příležitosti a na 

toto zajímavé setkání nepřišly. 

Součástí našeho setkání a povídání bylo 

dobrovolné vstupné, které jsme věno-

vali právě těmto dětem. I když účast 

byla minimální, i drobný peníz potěšil 

a paní Nováčková jistě za tuto malou 

sumičku koupí pro děti to nejpotřeb-

nější. Těm, kteří přišli na toto setkání, 

děkuji. A ostatní? Třeba příště.  

Alena Pakostová 

Převzato z blogu paní Svatavy Nováčkové 

http://novackova.bigbloger.lidovky.cz (rubrika Afrika)  

„Člověk by si myslel, když je sám se sebou čtyřiadvacet hodin denně už 

přes padesát let, že se má přečtenou. Divili byste se. Myslela jsem, že jsem 

cholerik, ale kolik trpělivosti a lásky k těm nemocným černým dětem jsem 

v sobě objevila!“  

„Když beru Tarika do náručí, obalím ten kostnatý zadeček měkkou dekou, 

aby ho moje paže netlačila. Snažím se ho přebalovat sama, aby mu některé 

otrlé pomocnice zbytečně nedřely opruzenou kůži. Po obědě všechny děti 

spí. Tariku klečí v postýlce a křičí. Vzala jsem ho do náručí, kde na půldruhé 

hodiny usnul s hlavou pod mou bradou. (...) Na tohoto kluka budu 

setsakramentsky dlouho vzpomínat. Kdo ví, jakou životní dráhu má 

napsánu kdesi ve hvězdách? Maminka, která ho nechala téměř umřít hlady, 

sem za ním v neděli samozřejmě nechodí. V roce a půl při délce 76 cm vážil 

5,24 kg. Je HIV pozitivní. Už nemá ty permanentní vrásky kolem pusy 

a s oporou ustojí na svých tenkých nožkách. Ale jak se jednou v životě 

obrazně řečeno „postaví na vlastní nohy“?“ 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Malý Tariku, když se dostal do Asco Children Center – sirotčince pro HIV 

pozitivní děti, kde se rozhodla pomáhat paní Nováčková. Poslední 

fotografie po více než čtyřměsíčním pobytu. 

  
„Velké i malé děti spí dohromady. Neexistuje zde denní a noční oblečení, 

čištění zubů, sprchování. Má-li na sobě dítě přes den manšestráky 

a balonovou bundu, jde takto oblečeno i večer do postele. Už jsem si zvykla 

a rozumím tomu, protože děti v rodinách nežijí jinak. Tam mnohdy asi 

nemají ani třikrát denně jídlo a vlastní postýlku.“ 
 

„…mimina reagují na pís-

ničky, předškoláci se přijdou 

pomazlit, zašít „kaťaťa“ (jak 

šišlající zkomolili amharský 

výraz pro díry v oblečení) 

nebo pofoukat bolístku.“ 
 

Malé děti jsou krmeny na 

zemi zásadně pouze 

studeným jídlem. 
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Období  vegetačn ího  k l idu
S podzimem přichází období krásných bohatých barev 
a také čas, kdy se můžeme připravit na bohatou nadílku 
listů na chodnících, dvorcích a záhumenkách. Důležité je 
ale také vědět, že začíná období vegetačního klidu. 
Právě období vegetačního klidu (1. 10. - 31. 3.) je třeba 
mít na paměti v případě, že plánujete ošetření dřevin na 
vašem pozemku, šetrné kácení nebo případně obnovu 
dřevních porostů. Bližší upřesnění pravidel a omezení 
souvisejících s těmito kroky můžete nalézt v zákoně č. 
114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny a ve vyhlášce 
Ministerstva životního prostředí České republiky č. 
395/1992 Sb. 

Tyto výše uvedené normy mimo jiné stanovují ohlašovací 
povinnost. V praxi to znamená, že je třeba oficiálně 
zažádat o povolení kácení dřevin rostoucích mimo les v 
případě, že obvod kmene stromu ve výšce 130 cm nad 
zemí přesahuje 80 cm, nebo pro souvislé keřové porosty 
nad 40 m2 plochy. Žádost o povolení kácení musí vlastníku 
pozemku (případně nájemci se souhlasem vlastníka 
pozemku) schválit místně příslušný státní orgán - referát 
životního prostředí zastoupený obcí nebo městem.
Žádost o povolení kácení dřevin musí obsahovat:

 jméno a adresu žadatele
 souhlas vlastníka pozemku se zamýšleným 

kácením

 určení dřevin, které mají být káceny (počet, druh, 
velikost plochy keřů včetně situačního zákresu)

 udání obvodu kmene stromu ve výšce 130 cm 
nad zemí

 zdůvodnění žádosti (např. nemoc stromu, zvýše-
ná nebezpečnost kvůli umístění atd.)

Hlavní výhodou kácení v zimním období je šetrnost 
a ohleduplnost k životnímu prostředí. Důležité je však i to, 
že například zpracování zejména opadavých listnatých 
dřevin je v tomto období mnohem snazší a méně pracné.
Je také faktem, že obsah vody vázané ve dřevě v zimních 
měsících klesá, díky čemuž palivové dřevo rychleji 
prosychá.
Je dobré mít také na paměti, že neodborným zásahem do 
dřevin je možné způsobit nevratné poškození a podstatně 
tak snížit životnost dřeviny. K tomu se váže také hrozba 
udělení finančního postihu odpovědným úřadem. Při 
provádění zásahů do dřevin je tady jistě nejvhodnější se 
obrátit na odborníky.
Důležitými kroky při rozhodování na koho se obrátit 
o pomoc jsou mimo odbornosti zejména reference, dále 
je-li ošetřeno pojištění proti škodám a také jestli je firma 
schopna poskytnout odborné poradenství. 

Mgr. Martin Kašpárek 
www.priroda-a-krajina.cz

Vánoční čas...

Nastal nám čas vánoční,
pro někoho náročný,
já tento čas začínám,

pohodou a klidem,
pozdrav tento posílám,

všem dobrým lidem.

Vinšuji Vám dobré všecinko,
co může ještě život dát,

neboť narodilo se miminko,
které to může všechno požehnat.

Taky Vám přeji do Nového roku,
hodně lásky, spokojenosti,
mějte vždy po svém boku,

pocit dobra a spolupatřičnosti.

Mějme se všichni rádi bez domácích válek,
ze srdce všem přeje Karel Nedbálek.

Vodění medvěda  
Masopustní masky si nachystejte na sobotu 9. února 2013. 
V 11.30 hod. u „kultůry“ začne pořádný rej! Do ulic s medvědem 

vyrazíme o 30 minut později. Zveme malé i velké účastníky!

Setkání u vánočního stromu 
Příjemné odpoledne na konci vánočního času si nenechejte 
ujít v neděli 6. ledna 2013. Program u kapličky začíná tradičně 
ve 14.00 hodin. Srdečně zve zastupitelstvo obce.


